
Тихомир Стойчев: 

 

Целта на атентатите е демонстрация и масов страх 

Кървавият терористичен акт в Лондон е пореден отзвук на сблъсъка на интереси, 

който не е първи и няма да бъде последен, предупреждава експертът по национална 

сигурност 

Тихомир Стойчев е роден на 23 февруари 1953 г. в София. Завършил е история във 

ВТУ „Св. Кирил и Методий“, слушателски курс в Академията на МВР и политология. 

Специализирал е управление и овладяване на кризи. Работил е на различни 

длъжности в МВР, в Националната служба за сигурност и в Централната служба за 

борба с организираната престъпност. Директор на ЦСБОП през 1991-1992 г. 

Председател на Национален антикриминален и антитерористичен форум (НААФ). 

Автор на три книги. В момента е преподавател в Нов български университет в 

департамент „Национална и международна сигурност“. 

 

– Г-н Стойчев, как ще коментирате поредния кървав атентат в 

Англия? 

– Като пореден. Убеден съм, че с досегашните политики и мерки повечето от т.нар. 

„антитерористични“ страни допринесоха не за управление на конфликтите и тяхното 

разрешаване. В това се крие и съвременната философия на елитите. Едни, които имат 

отношение към изживявания като „световно правителство“, всъщност се борят за 

хегемония, за доминиращо присъствие в политическия и икономически живот на 

страните, засегнати от конфликтите. Другите, удобно разположени в тяхната сянка и 

подложили шепи за милостиня, охотно приемат ролята на колониална администрация, 

поддържана от големите играчи. Срещу тази поза те се причисляват към местните 

регионални и национални скъпо платени елити, които в своята игра и цели поставят 

народите си в пълна зависимост. Кървавият атентат в Лондон е само пореден отзвук 

на сблъсъка на интереси, който не е първи и няма да бъде последен. 

 

– Да очакваме ли още такива терористични нападения? 

– Безспорно. Видимо терористичната престъпност е част от арсенала не само на 

поставящите си политически задачи малцинства, но и на престъпни структури. Дори у 

нас имаме предостатъчно примери, въпреки че МВР и другите ни служби от година на 

година отчитат почти рекордни успешни за тях резултати. А цяла поредица от убийства 

и сега остават в графата „неразкрити“, което означава, че у нас няма отговор на това 

дали този тероризъм има само криминални, или по-сложни икономически и 

политически корени. И цели. 

 

– Каква е целта на атентатите? 

 



– На първо място демонстрация – на възможности, несъгласие, на способности. 

Разбира се, всяване на масов страх, с което се цели промяна на обществените 

нагласи, предизвикване на недоволства, насочени срещу политическите елити. Друга 

цел е разбиване на състоянието на международното сътрудничество, доколкото го 

има. Има и елемент на доказване на закъснелия с появата си ислям, който сякаш 

изживява своя нов ренесанс. 

 

– Ще деградира ли Европа? Изглежда като буре с барут, на което 

могат да палнат клечката веднага. 

– Европа вече деградира. Тя изгради елит, който се оплита в множество бълвана 

ежеминутно документация. Мнения, възгледи, решения, облечени в най-разнообразни 

форми, ни заливат, опитват се да се наложат като модели за вътрешно-национални 

решения. В същото време те и като теория, и като практика не са убедителни, не са 

гарантирани с капацитет за изпълнение. Претоварваме се с писане и преписване на 

стратегии, но не гарантираме тяхното изпълнение и контрол. По този начин цялата 

европейска продукция и отношения, почиващи на тях, девалвират. 

 

– Адекватна ли е политиката на нашите управници? 

– В никой случай. В България от самото начало на прехода съществуват скрити 

договорки и обвързаности, които не позволяват появата на еманципирани, 

действително отговорни и модерни политически субекти, които да поведат страната ни 

към действително проспериращо развитие, да осигурят нейната международна 

интеграция. Надеждата ми беше, че колкото и да са куци сегашните партии, ще 

развият усет за политическа отговорност и заработят така, че в съответствие със 

своето влияние да осигурят необходима политическа и икономическа география. Това 

би означавало реална диверсификация на отношенията, която да носи ползи за 

България, такива, каквито са записани в Конституцията, в Стратегията за национална 

сигурност, каквито по съдържание като обществен договор българите очакват. 

Доколкото това не се случва, моята надежда си отиде. Сега очаквам естествен процес 

на развитие на обществените отношения да доведе до обновление, поява на нови 

политически играчи, а оттам – на адекватни и съвременни решения, съобразени с 

националния интерес, т.е. с интересите на всеки български гражданин, на обществото 

и държавата. 


